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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ. Θ. Σκυλακάκη  

Θέμα: Πρωτοφανής καθυστέρηση των Τοπικών Πολεοδομικών Σχεδίων (ΤΠΣ) και Ειδικών 
Πολεοδομικών Σχεδίων (ΕΠΣ) στην Αιτωλοακαρνανία. 
 

Κύριε Υπουργέ, 

Το εμβληματικό έργο της εκπόνησης των Τοπικών Πολεοδομικών Σχεδίων (ΤΠΣ) και Ειδικών 
Πολεοδομικών Σχεδίων (ΕΠΣ) του Προγράμματος Πολεοδομικών Μεταρρυθμίσεων «Κωνσταντίνος 
Δοξιάδης» εκπονείται μέσω του ΤΕΕ με την συνδρομή του ΥΠΕΝ και τη συμμετοχή των Δήμων. 
Μέχρι στιγμής έχουν γίνει διαγωνισμοί για όλη την Ελλάδα, από το κεντρικό ΤΕΕ που είναι η 
αναθέτουσα αρχή. Από τους διαγωνισμούς άλλοι ήταν άγονοι, άλλοι έχουν προσωρινούς 
αναδόχους αλλά δεν έχει ολοκληρωθεί ο έλεγχος δικαιολογητικών και σε ελάχιστες περιπτώσεις έχει 
προκύψει ανάδοχος με υπογεγραμμένη σύμβαση ενώ σε ελάχιστες περιπτώσεις έχει ολοκληρωθεί 
η Α΄ ΦΑΣΗ. 

Αναφορικά με την Αιτωλοακαρνανία, μόνο το ΤΠΣ του Δήμου Ακτίου Βόνιτσας έχει ανάδοχο με 
υπογραφή σύμβασης ενώ μόλις πριν μία ημέρα πληροφορηθήκαμε ότι υπογράφηκε η σύμβαση με 
τον ανάδοχο για το ΤΠΣ του Δήμου Ξηρομέρου. Σχετικά με το Ειδικό Πολεοδομικό Σχέδιο των 
Δημοτικών Ενοτήτων του Δήμου Αγρινίου, Δ.Ε. Θεστιέων, Παραβόλας, Μακρυνείας, Αρακύνθου και 
Αγγελοκάστρου, του Δήμου Θέρμου και τα ΤΠΣ των Δήμων Αμφιλοχίας, Ναυπάκτου, Μεσολογγίου, 
ενώ έχει βρεθεί ανάδοχος εκκρεμεί ακόμα η υπογραφή των συμβάσεων. Στις Δημοτικές Ενότητες 
Νεάπολης, Στράτου, Παρακαμπυλίων και Παναιτωλικού του Δήμου Αγρινίου, έγινε διαγωνισμός 
αλλά κατέστη άγονος καθώς δεν προέκυψε κανένας ανάδοχος, με αποτέλεσμα να παραμένει 
ασαφής ο τρόπος ανάθεσης των ΤΠΣ σε αυτές τις περιοχές.  

Το ΥΠΕΝ, στα τέλη του 2023 σε απάντηση του προς τον Σύλλογο  Ελλήνων Πολεοδόμων 
Χωροτακτών (ΣΕΠΟΧ) στο ερώτημα του Συλλόγου για την πορεία υλοποίησης των ΤΠΣ σε όλη την 
Ελλάδα μας γνωστοποίησε ότι προκηρύχθηκαν από την Αναθέτουσα Αρχή (ΤΕΕ) συνολικά 140 
μελέτες ΤΠΣ (62 % του συνόλου), οι οποίες βρίσκονται σε διάφορα στάδια.  

Που βρισκόμαστε σήμερα; Σύμφωνα με τις ανακοινώσεις του Υφυπουργού Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας, πάνω από 400 εκατομμύρια ευρώ διατίθενται από το Ταμείο Ανάκαμψης και 
Ανθεκτικότητας για την οργάνωση του χώρου, για τα ΤΠΣ και τα ΕΠΣ, για 826 Δημοτικές Ενότητες 
από τις 1.035 όλης της χώρας, δηλαδή περίπου για το 80% της Επικράτειας. Επίσης, προβλέπονται 
μελέτες οριοθέτησης οικισμών, σε 51 οικισμούς. Ταυτόχρονα, σύμφωνα με τον Υφυπουργό, 
εξελίσσεται άλλη μια μεγάλη μεταρρύθμιση: ο χαρακτηρισμός δημοτικών δρόμων σε 149 Δημοτικές 
Ενότητες, σε όλη τη νησιωτική Ελλάδα πλην της Κρήτης και της Εύβοιας. Σύμφωνα πάλι με τα 
λεγόμενα του, όλα αυτά αφορούν σε 257 συμβάσεις, εκ των οποίων σήμερα είναι 
συμβασιοποιημένες οι 100, οι οποίες βρίσκονται σε φάση ολοκλήρωσης.   

Να υπενθυμίσουμε, ότι ο πρώτος κύκλος πρόσκλησης για την ανάθεση των μελετών άρχισε τον 
Οκτώβριο του 2021. Ωστόσο, όπως προκύπτει από τα ΤΠΣ και ΕΠΣ στην Αιτωλοακαρνανία 
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τουλάχιστον, με εξαίρεση το ΤΠΣ του Δήμου Ακτίου Βόνιτσας κανένα άλλο έργο δεν έχει φτάσει στο 
στάδιο της ολοκλήρωσης και υπογραφής των συμβάσεων εκπόνησης.  

Επίσης, η όλη διαδικασία είναι συλλογική και συμμετοχική και ένα φαινόμενο που θα προκύψει είναι 
η υπόδειξη από τους ΟΤΑ έμπειρης και στελεχωμένης ομάδας που θα είναι γνώστης των τοπικών 
συνθηκών για την καθοδήγηση και υπόδειξη σημαντικών πληροφοριών στους αναδόχους για την 
άρτια ολοκλήρωση των ΤΠΣ και αυτό πρέπει να ήταν ήδη έτοιμο και όχι να χρονοτριβούν εκ των 
υστέρων μετά την υπογραφή της σύμβασης, πράγμα που θα οδηγήσει σε νέες καθυστερήσεις. Αυτό 
όμως σε αρκετές περιπτώσεις δεν μπορεί να προγραμματιστεί εγκαίρως λόγω της υποστελέχωσης 
των υπηρεσιών και λόγω μη ύπαρξης κατάλληλων διαθέσιμων υπαλλήλων όπως μηχανικών, 
γεωπόνων, και άλλων αναγκαίων ειδικοτήτων που είναι απαραίτητοι για την χορήγηση στοιχείων 
και πληροφοριών στους Αναδόχους. Ταυτόχρονα, βασικό πρόβλημα αποτελεί και ο μη καθορισμός 
αμοιβής των επιβλεπόντων μηχανικών παρόλα των σημαντικό ρόλο τους αλλά και τον χρόνο που 
πρέπει να αφιερώσουν για την ολοκλήρωση ενός τόσου σημαντικού έργου. 

Η έγκαιρη, άρτια, συμμετοχική εκπόνηση και ολοκλήρωση των μελετών ΤΠΣ και ΕΠΣ αποτελούν 
απόλυτη προτεραιότητα για τον ισόρροπο σχεδιασμό ανάπτυξης τόσο της Αιτωλοακαρνανίας και 
της χώρας γενικότερα για την επίλυση συσσωρευμένων πολεοδομικών, περιβαλλοντολογικών και 
αναπτυξιακών προβλημάτων.  

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:  

1) Υπάρχουν δείκτες προόδου των ΤΠΣ και ΕΠΣ στο νομό Αιτωλοακαρνανίας; Σε ποια φάση 
υλοποίησης βρίσκονται μέχρι σήμερα;  

2) Πώς έχουν επιλυθεί τα ζητήματα του προσωπικού, των μελετών που απαιτούνται για την 
πραγματοποίηση των έργων και των λοιπών παραγόντων που εμποδίζουν την 
πραγματοποίηση τους στην Π.Ε. Αιτωλοακαρνανίας; 

3) Υπάρχει ορισμένο χρονοδιάγραμμα για το σύνολο των ΤΠΣ και ΕΠΣ του Προγράμματος 
Πολεοδομικών Μεταρρυθμίσεων «Κωνσταντίνος Δοξιάδης»; έχει τηρηθεί μέχρι σήμερα ή 
κινδυνεύουν τα ΤΠΣ και ΕΠΣ να εκπέμψουν του αρχικού χρονοδιαγράμματος χάνοντας 
πόρους από τα χρηματοδοτούμενα προγράμματα; 

 

Αθήνα, 6 Νοεμβρίου 2024 

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

Χριστίνα Σταρακά 

 




